

DOCUMENT N°1  
**TENDER NOTICE**

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER

N° 08/ONIT/ETC /ETCITB/PIB2025 OF 06/03/2025

**For the construction of shops at Ekondo Titi Beach Market.**

**BY EMERGENCY PROCEDURE**

**1. Subject of the invitation to tender:**

Within the framework of the execution of the 2025 State Budget, the Mayor of Ekondo Titi council hereby launches an open national invitation to tender **FOR THE CONSTRUCTION OF SHOPS AT EKONDO TITI BEACH MARKET.**

**Nature of works:**

The works comprise notably; **FOR THE CONSTRUCTION OF SHOPS AT EKONDO TITI BEACH MARKET.** This involves the realisation of the tasks outlined in the bills of quantities and cost estimates and elaborated in the special technical clauses comprising notably:

- Preliminary works and actions involving complementary studies and site installation
- Earth works ;
- Elevation/masonry works ;
- Metal works ;
- Painting ;
- Plumbing works, accessories and others.



**2. Execution time frame:** The maximum duration of execution provided for by the Contracting Authority is **three (03) months**. This duration is as from the date of notification of the service order to start work.

**3. Number of Lots**

The works which form the subject of this invitation to tender are grouped in one lot.

**4. Estimated cost**

The estimated cost after preliminary studies stands at: **Forty million francs (40,000,000) FCFA.**

**5. Participation and origin**

Participation is opened to all duly registered Cameroonian enterprises with the necessary technical, financial and legal capacities and who are not under suspension by the authority in charge of public contracts.

**6. Financing**

Works which formed the subject of this invitation to tender shall be financed by the **PUBLIC INVESTMENT BUDGET (PIB) of 2025 financial year through budget head (imputation) N° 59 21 021 02 641914 464211 911**

**7. Bid bond:**

Each bidder must include in his/her administrative documents, a bid bond that respects the models of this tender file, issued by a first-rate banking establishment approved by the Ministry in charge of finance, (see list in document No. 12 of this tender file), and of an amount of **Eight hundred thousand (800,000) FCFA**, valid for Ninety (90) days beyond the date of validity of bids.

Bid bonds for unsuccessful bidders shall be withdrawn not later than fifteen (15) days after the award of the contract and that of the successful bidder shall be retained until the required performance guarantee for good execution is provided.

**8. Consultation of tender file:**

The tender file may be consulted during working hours in the Ekondo Titi council office, Service of public contract or the secretariat of the Internal Tenders Board, Tel: **681 982 287** as soon as this notice is published.

**9. Acquisition of tender file:**

The tender file may be acquired from the council office, service of public contract or the secretary of the Internal Tenders Board, Tel: **681 982 287** as soon as this notice is published and upon presentation of a non-refundable treasury receipt (payable at the Treasury of Ekondo Titi Council) bearing the amount of **fifty thousand (50,000) FCFA**. Such a receipt shall identify the concerned bidder.

**10. Submission of bids:**

Each bid drafted in English or French shall be signed by the bidder or by a duly authorized representative and presented in **seven (07) copies** including the original and six (06) copies marked as such. These shall be submitted in one sealed pack containing three (3) envelopes; (A: Administrative file, B: Technical file, C: Financial file). The sealed pack shall bear no information on the enterprise, and should **reach service of public contract or the secretary of the Internal Tenders Board, Tel: 681 982 287; latest the 09/04/2025 at 10:00 am** local time and should carry the inscription:

**OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER**  
**N° 08 /ONIT/ETC /ETCITB/PIB2025 OF 06 / 03 /2025**  
**For the construction of shops at Ekondo Titi Beach Market.**

**BY EMERGENCY PROCEDURE**

**"To be opened only during the bid-opening session"**

In case of any ambiguities or differences, only the original shall be considered authentic.



**11. Admissibility of bids**

Under penalty of being rejected, only originals or true copies certified by the issuing service or administrative authorities must imperatively be produced in accordance with the Special Regulations of the invitation to tender. They must obligatorily be not older than three (3) months before the latest date set for the opening of bids.

Any bid not in compliance with the prescriptions of the Tender File shall be declared inadmissible. This refers especially to the absence of a bid bond issued by a first order bank approved by the Minister in charge of Finance valid for thirty (30) days after the validity of bids.

**12. Opening of bids:**

The opening of the bids in one phase shall be done on **09/04/2025 at 11:00 am** prompt local time in the Conference Hall of the Ekondo Titi council.

Only bidders may attend or be duly represented by a person of their choice, who has a full knowledge of the file and has been mandated in that capacity.

### 13.1-Eliminatory criteria

- Absence of or insufficient bid bond

**14.2. Main qualification (essential) criteria:** The evaluation of the bids shall be done on predefined technical criteria following the binary process ('Yes' or 'No'). The criteria relating to the qualification of candidates will indicatively be on the following:

- General Presentation, compliance with the model bid;
- Financial capacity;
- Ongoing job within the municipality
- Experience (references) of the enterprise;
- Personnel to be mobilized
- Material and essential equipment put at the disposal of the project;
- Methodology, organization of the site and relevance of proposed solutions;
- Mastery of the terrain
- Duration of execution.



### 13. Award

The jobbing order/contract shall be awarded to the bidder whose bid is in conformity with the dispositions of the tender file and on the basis of the lowest bid and technical quality, in accordance with article 99 of the Public Contracts code. That is, it shall be awarded to the bidder with a satisfactory technical score and the lowest financial offer.

### 14. Validity of bids

The bidders shall remain committed to their offers/bids for a period of ninety (90) days from the deadline set for the submission of bids.

### 15. Complementary information

Complementary technical information may be obtained during working hours on weekdays from the **office of the Secretariat of the Internal Tenders Board** at the **Ekondo Titi Council**, Tel: **681 982 287**.

Ekondoo Titi, the 06/03/2025

**The Mayor Ekondo Titi Council**  
(Contracting Authority)

**Copies:**

- ARMP/SWR
- DDMINMAP-Ndian
- Chairman/ETCITB
- Notice Boards
- File/archives



*Margaret Ndiba*  
**MAYOR**  
**EKONDO TITI COUNCIL**

## AVIS D'APPEL D'OFFRES

### AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT N° 08/ONIT/ETC /ETCITB/PIB2025 OF 06/03/2025

#### Pour la construction de magasins a marche de la plage d'Ekondo Titi.

#### POUR LA PROCEDURE D'EMERGENCE

##### 1. Objet de l'Appel d'Offre

Dans le cadre de l'exécution du Budget d'Investissement Public pour l'exercice 2025, **Le Maire, Autorité Contractante**, lance un Appel d'Offres national ouvert **Pour la construction de magasins a marche de la plage d'Ekondo Titi.**

##### Consistance des travaux

Les travaux à réaliser sont inscrits dans le devis estimatif et quantitatif et élaboré dans le CCTP. Il comprend notamment:

- Les travaux préparatoires y compris études et mobilisation;
- Terrassement ;
- Elévation ;
- Menuiserie métallique ;
- Peinture ;
- Plomberie, accessoires et citerne d'eau.



##### 2. Durée d'exécution

La durée globale maximale d'exécution des travaux est de **trois (03) mois**. Ce délai est à compter de la date de notification de l'ordre de service de démarrage des travaux.

##### 3. Allotissement

Les travaux sont regroupés en un lot unique.

##### 4. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des études préalables est de **40,000,000 FCFA**.

##### 5. Participation et origine

La participation est ouverte à toutes les entreprises camerounaises dûment enregistrées avec les capacités techniques, financières et légales nécessaires et aussi seul des entreprises dans cette domaine d'activité au Cameroun et qui ne sont pas en période de suspension par l'autorité en charge des marchés publics.

##### 6. Financement

Les travaux objet du présent appel d'offres sont financés par le Budget d'investissement Publics de MINCOMMERCE 2025 pour exercice 2025 par imputation N°. **59 21 021 02 641914 464211 911**

##### 7. Cautionnement provisoire

Les offres devront être accompagnées d'un cautionnement provisoire (garantie bancaire de soumission) établi, selon le modèle indiqué dans le dossier d'Appel d'Offres, par un établissement bancaire agréé par le Ministère des Finances (voir liste dans la pièce No. 12 du DAO), et d'un montant de **800.000 FCFA**, valable pour quatre-vingt-dix (90) jours après la date de validité des offres.

Le cautionnement provisoire sera libéré d'office au plus tard quinze (15) jours à compter de la date d'attribution du marché pour les soumissionnaires n'ayant pas été retenus. Dans le cas où le

soumissionnaire est attributaire de la lettre commande, le cautionnement provisoire sera libéré après constitution du cautionnement définitif.

#### 8. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier d'appel d'offres peut être consulté aux heures ouvrables auprès du Service du Mairie de Ekondo Titi, précisément au **bureau du Secrétariat de la Commission interne de Passation des marchés de la mairie de Ekondo Titi** ; Tel: 681 982 287 dès publication du présent avis.

#### 9. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier d'appel d'offres peut être obtenu aux heures ouvrables auprès du Service du Mairie de Ekondo Titi, précisément au **bureau du Secrétariat de la Commission interne de Passation des marchés de la mairie de Ekondo Titi** tel 681 982 287, dès publication du présent avis, et sur présentation d'une quittance de versement d'une somme non remboursable de **50 000 FCFA** au Trésorier de la Mairie de Ekondo Titi). Cette quittance devra identifier le payeur comme représentant l'entreprise désireuse de participer à l'Appel d'Offres.

#### 10. Remise des offres :

Chaque offre rédigée en français ou en anglais en sept (07) exemplaires dont l'original et six (06) copies marqués comme tels devra être remise en une enveloppe celée contenant trois (03) autres enveloppes ; (A : Dossier Administratif, B : Offre Technique, C : Offre financière). Devra parvenir au Service du Mairie de Ekondo Titi, précisément au **bureau du Service de marche publique à la mairie de Ekondo Titi**, au plus tard le **09/04/2025. À 10:00** et devra porter la mention :

**AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT**

**N° 08/ONIT/ETC /ETCITB/PIB2025 OF 06/03/2025**

**Pour la construction de magasins a marche de la plage d'Ekondo Titi.**

« A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement »

Les offres parvenues après les dates et heure limites de dépôt des offres ne seront pas reçues.

#### 11. Recevabilité des offres

Sous peine de rejet, les autres pièces administratives requises devront être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative, datant de moins de trois (03) mois et valide le jour de l'ouverture des plis. Les offres cumulatifs ne seront pas acceptés.

Toute offre non conforme aux prescriptions du présent avis et du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des Finances, valable pendant 30 jours au-delà du délai de validité des offres.

#### 12. Ouverture des plis

L'ouverture des offres aura lieu en un temps le **09/04/2025 à 11:am heures** précises, heure locale dans la salle de Conférence de la mairie de en présence des soumissionnaires.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix ayant une parfaite connaissance du dossier et mandater à cet effet.

#### 13.1-Critères éliminatoires

- Absence ou insuffisance de la caution provisoire de soumission
- L'évaluation sera faite sur la base des critères techniques prédéfinis suivant le système binaire ('Oui' ou 'Non'). Ces critères ont été groupés par rubriques ainsi qu'il suit :
  - Présentation générale;
  - Capacité financière ;
  - Travaux en cours dans l'arrondissement
  - Références de l'entreprise;
  - Qualité du personnel postulé;
  - Moyens logistiques/equipement ;
  - Métrés du terrain
  - Méthodologie/Organisation des travaux et chantier ;



### 13. Attribution

La lettre commande sera attribuée au soumissionnaire dont l'offre est conforme pour l'essentiel aux dispositions du Dossier d'Appel d'Offres, et qui a présenté l'offre évaluée la **moins-disant** et **techniquement qualifiée**, conformément à l'article 99 du Code des lettres commandes Publiques.

### 14. Durée de validité de s'offres

Les soumissionnaires restent engagées par leurs offres pendant une période de quatre -vingt -dix (90) jours, à compter de la date limite fixée pour la remise des offres.

### 15. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus tous les jours aux heures ouvrables auprès du **Secrétariat de la Commission interne de Passation des marchés de la mairie d'Ekondo Titi ; Tel: 681 982 287**

Ekondo Titi, le 06/03/2025

Le Maire de la commune d'Ekondo Titi.

(Signature Contractante)

#### Copies :

- ARMP/SO;
- DD MINMAP-Ndian
- Président/ETCIB/SO;
- Affichage
- Chrono.



*Margaret Ndiba*  
MAYOR  
EKONDO TITI COUNCIL